

# P2P DISPATCH

PATHWAYS TO PROSPERITY eBULLETIN

Registration Now  
Open

## Pathways to Prosperity 2023 National Conference

Exploring Innovation in Immigration and  
Settlement in Canada: Challenges and  
Opportunities of New Geographies, Modes, and  
Levels of Immigration

November 20 - 21, 2023: P2P 2023 National Conference  
In Person and Virtual

November 22, 2023: P2P Conference for Local Immigration  
Partnerships and Réseaux en immigration francophone  
In Person and Virtual

Le Centre Sheraton Hotel, Montreal

Pathways to Prosperity will be holding its 11th Annual National Conference at Le Centre Sheraton Hotel in Montreal on November 20 – 22, 2023. A virtual option will also be available on these dates.

Many changes have occurred in Canada's immigration system in the last few years, particularly the drive for regionalization of immigration outside of the traditional immigrant-receiving metropolises; new modes of immigration, including the increasing transition of temporary residents to permanent residents; and the record-breaking number of immigrants being accepted into Canada each year. These changes pose challenges but also exciting opportunities for new ideas and innovation in immigration and settlement policies, programs, and practices.

The 2023 Pathways to Prosperity National Conference will explore the changes occurring and potential innovations in response to these changes. In this way, we can all contribute to planning for the future of immigration to Canada. In addition, through presentations and discussion, attendees will be equipped with new ideas and innovative program solutions to support the IRCC 2024 Call for Proposals for the Settlement and Resettlement Assistance Programs. It will be an opportunity to learn from others, share expertise and experiences, and expand networks.

This year, both workshops and roundtables will be held for those who attend in person and for those attending virtually. All interested parties are welcome to attend this event.

To be inclusive, we will be providing simultaneous interpretation for the keynote speaker and plenary sessions (both in person and virtually).

For more information and to register, book a hotel room, and submit a proposal, [click here](#)

## Gender-Based Violence Response Forum

November 19, 2023  
Le Centre Sheraton Hotel, Montreal  
In Person

## Call for Proposals Closing Soon

### DEADLINE

CALL FOR PROPOSALS FOR  
WORKSHOPS, ROUNDTABLES,  
AND POSTERS

21 07 23  
Date Month Year

### Call for Proposals for Workshops and Roundtables

On November 20 and 21, 2023 we will be holding in-person and virtual concurrent workshop and roundtable sessions during the conference. This year, we will have more opportunities for both in-person and virtual workshops and roundtables on these dates.

Proposals may be submitted for either:

- In-person workshops and roundtables at the conference on November 20 and 21 at which all presenters and moderators must have committed to attend in person
- Virtual workshops and roundtables during the conference on November 20 and 21 at which all presenters and moderators will be remote

[Click here to submit your workshop and roundtable proposals – deadline July 21](#)

### Call for Proposals for Posters

On the evening of November 20, an in-person poster session accompanying a cocktail reception will be held to showcase the work of attendees. You may choose to present your poster in person (with a version also available on the virtual conference platform) or only virtually.

[Click here to submit your poster proposals – deadline July 21](#)

Submit a  
Proposal

On the afternoon of Sunday November 19 from 12:30 PM to 5:00 PM (lunch will be included), the Gender-Based Violence (GBV) Strategy Project is hosting a forum about GBV responses in agencies when working with newcomers, immigrants, and refugees using a trauma-informed and survivor centred approach. Come and join the conversation. All interested parties are welcome to attend this event.

[Register here](#)

## National LIP Network Summit

**November 23, 2023**  
**Le Centre Sheraton Hotel, Montreal**  
**In Person**

The 2023 National LIP Network Summit will take place on November 23, 9:00 AM to 3:00 PM. This event is an opportunity for LIP staff from across Canada to think both practically and creatively about collaboration and mutual support. This event is aimed at LIP staff specifically. Due to space limitations, we ask that **only one staff member per LIP** register for this event.

[Register here](#)

## Book your Accommodation

Blocks of rooms have been reserved at Le Centre Sheraton Hotel in Montreal. If booked by October 27, 2023 the rate is \$200.00 for a Single or Double room, subject to availability.

[Book your accommodation](#)



**P2P 2023  
Conference**

**BECOME  
A SPONSOR OR  
AN EXHIBITOR**

More Information:  
[communications@p2pcanada.ca](mailto:communications@p2pcanada.ca)  
[www.p2pcanada.ca](http://www.p2pcanada.ca)



**FOLLOW**  
US ON TWITTER

[@P2PCONNECTS](#)



Numéro  
d'juillet 2023

# LA DÉPÊCHE VVP

BULLETIN ÉLECTRONIQUE DE VOIES VERS LA PROSPÉRITÉ

Les inscriptions sont maintenant  
ouvertes

## Conférence nationale 2023 de Voies vers la prospérité

**Explorer l'innovation en matière d'immigration et  
d'établissement au Canada : défis et opportunités  
des nouvelles géographies, des nouveaux modes  
et niveaux d'immigration**

**20 – 21 novembre 2023 : Conférence nationale 2023 de VVP**  
**En personne et en ligne**

**22 novembre 2023 : Conférence VVP pour les Partenariats  
locaux d'immigration et les Réseaux en immigration  
francophone**  
**En personne et en ligne**

**Hôtel Le Centre Sheraton, Montréal**

Voies vers la prospérité tiendra sa 11<sup>e</sup> conférence nationale

L'appel à  
propositions se  
termine bientôt

## DATE LIMITE

L'APPEL À PROPOSITION POUR  
LES ATELIERS, LES TABLES-  
RONDES ET LES AFFICHES

21

Jour

07

Mois

23

Année

**Appel à propositions pour les  
ateliers et les tables-rondes**

Les 20 et 21 novembre 2023,  
nous organiserons des ateliers  
et des tables-rondes  
simultanés, en personne et  
virtuels, pendant la  
conférence. Cette année,  
nous aurons plus de

annuelle à l'hôtel Centre Sheraton de Montréal du 20 au 22 novembre 2023. Une option virtuelle sera également disponible à ces dates.

De nombreux changements sont intervenus dans le système d'immigration du Canada au cours des dernières années, en particulier la tendance à la régionalisation de l'immigration en dehors des métropoles traditionnelles d'accueil des immigrants, les nouveaux modes d'immigration, y compris la transition croissante des résidents temporaires vers les résidents permanents, et le nombre record d'immigrants acceptés au Canada chaque année. Ces changements posent des défis, mais offrent également des opportunités intéressantes pour de nouvelles idées et innovations en matière de politiques, de programmes et de pratiques d'immigration et d'établissement.

La Conférence nationale 2023 de Voies vers la prospérité explorera les changements en cours et les innovations potentielles en réponse à ces changements. De cette manière, nous pouvons tous contribuer à la planification de l'avenir de l'immigration au Canada. En outre, grâce aux présentations et aux discussions, les participants seront dotés de nouvelles idées et de solutions de programme novatrices pour soutenir l'appel à propositions 2024 d'IRCC pour les programmes d'aide à l'établissement et à la réinstallation. Ce sera l'occasion d'apprendre des autres, de partager l'expertise et les expériences, et d'élargir les réseaux.

Cette année, des ateliers et des tables-rondes auront lieu pour les personnes présentes, et d'autres pour les personnes inscrites en ligne. Toutes les parties intéressées sont invitées à participer à cet événement.

Afin d'être inclusifs, nous offrirons de l'interprétation simultanée pour l'allocution de l'orateur de marque et pour les séances plénières (en personne et en ligne).

Pour plus d'informations, pour s'inscrire, pour réserver une chambre d'hôtel et pour soumettre une proposition, cliquez ici

## Forum sur les réponses à la violence fondée sur le genre

**19 novembre 2023**  
**Hôtel Le Centre Sheraton, Montréal**  
**En personne**

L'après-midi du dimanche 19 novembre de 12h30 à 17h00 (le déjeuner sera inclus), le projet de Stratégie contre la violence basée sur le genre (VBG) organise un forum sur les réponses à la VBG dans les agences qui travaillent avec les nouvelles arrivantes, les immigrantes et les réfugiées en utilisant une approche informée par les traumatismes et centrée sur les survivantes. Venez participer à la conversation. Toutes les parties intéressées sont invitées à participer à cet événement.

S'inscrire  
ici

## Sommet du Réseau national des PLI

**23 novembre 2023**  
**Hôtel Le Centre Sheraton, Montréal**  
**En personne**

Le sommet du Réseau national des PLI 2023 aura lieu le 23 novembre, de 9h00 à 15h00, et sera l'occasion pour le personnel des PLI de tout le Canada de réfléchir de manière pratique et créative à la collaboration et au soutien mutuel. Cet événement s'adresse plus particulièrement au personnel des PLI. En raison du nombre limité de places, nous demandons **qu'un seul membre du personnel par PLI** s'inscrive à cet événement.

possibilités d'organiser des ateliers et des tables rondes en personne et virtuels à ces dates.

Les propositions peuvent être soumises pour :

- des ateliers et tables-rondes en personne lors de la conférence des 20 et 21 novembre, auxquels tous les présentateurs et modérateurs doivent s'être engagés à participer en personne
- des ateliers et tables-rondes virtuels lors de la conférence des 20 et 21 novembre, auxquels tous les présentateurs et modérateurs seront présents à distance

[Cliquez ici pour soumettre votre proposition d'atelier et de table-ronde – date limite : 21 juillet](#)

### Appel à propositions pour affiches

Le soir du 20 novembre, une séance d'affiches en personne, accompagnée d'un cocktail, sera organisée pour présenter les travaux des participants. Vous pouvez choisir de présenter votre affiche en personne (avec une version également disponible sur la plateforme de conférence virtuelle) ou uniquement virtuellement.

[Cliquez ici pour soumettre votre proposition d'affiche - date limite : 21 juillet](#)

Soumettre une  
proposition



Conférence nationale 2023 de VVP

DEVENEZ UN COMMANDITAIRE OU UN EXPOSANT

Pour en savoir plus:  
communications@p2pcanada.ca  
www.voiesversprosperte.ca

VOIES VERS LA PROSPÉRITÉ



S'inscrire  
ici

## Réservez votre chambre d'hôtel

Des chambres ont été pré-réservées à l'hôtel Centre Sheraton de Montréal. Si vous réservez avant le 27 octobre 2023, le prix est de 200,00\$ par nuit pour une chambre simple ou double, selon les disponibilités.

Réservez votre chambre  
d'hôtel



Contact us and follow us on social media / Contactez-nous et suivez-nous sur les médias sociaux



Funded by:



Immigration, Refugees  
and Citizenship Canada

Financé par :

Immigration, Réfugiés  
et Citoyenneté Canada

Pathways to Prosperity Partnership | c/o, University of Western Ontario, London, N6A 5C2  
Canada

[Unsubscribe wci@uwo.ca](mailto:unsubscribe_wci@uwo.ca)

[Update Profile](#) | [Constant Contact Data Notice](#)

Sent by [communications@p2pcanada.ca](mailto:communications@p2pcanada.ca) powered by



Try email marketing for free today!